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 (protokols Nr.1, 43.§.) 

 

Par Smiltenes novada pašvaldības dalību pieejamu cenu īres dzīvokļu privātās un publiskās 

partnerības (PPP) attīstības programmā 

 

          Latvijas Republikas Ministru kabineta 2024.gada 11.jūnija sēdē pieņemts Informatīvais 

ziņojums “Par pieejamu cenu īres dzīvokļu attīstības programmu” (protokola Nr.24/65.§), kas 

piedāvā pieejamu cenu īres dzīvokļu privātās un publiskās partnerības risinājumu (turpmāk – 

Programma). Saskaņā ar Ministru kabineta sēdes protokollēmuma 4.punktu valsts akciju 

sabiedrībai “Valsts nekustamie īpašumi” (turpmāk – VNĪ) ir uzdots nodrošināt projekta finanšu 

un ekonomisko aprēķinu izstrādi un kompetento institūciju atzinumu saņemšanu, pieņemot, ka 

vadošais publiskā partnera pārstāvis būs VNĪ un Programma tiks īstenota kopā ar citiem 

publiskajiem partneriem – pašvaldībām, pamatojoties uz attiecīgo pašvaldību domju pieņemtajiem 

lēmumiem par dalību Programmā un noslēdzot nodomu protokolus pirms finanšu un ekonomisko 

aprēķinu (turpmāk – FEA)  izstrādes.  

         Pēc pieejamās informācijas, Programma tiks īstenota lotēs. Pirmajā lotē tiks paredzēta 

vismaz 1000 dzīvokļu izbūve, kopējās investīcijas ap 100 milj. EUR. Jaunbūvējamās dzīvojamās 

mājas plānotas ar vismaz 40 dzīvokļiem. 

         Finanšu ekonomisko aprēķinu (FEA) izstrādē ir piesaistīta Eiropas Investīciju banka. 

Pirmajai lotei FEA ietvaros tiks izvērtēta iespēja īstenot to, un pirmās lotes pašvaldību saraksts 

tiks precizēts pēc FEA izstrādes. 

         Programma ir vērsta uz pieejamās cenas īres māju izbūvi speciālistiem ar vidējiem un 

augstiem ienākumiem. Programma paredz pašvaldības un valsts subsīdiju, ja īres maksa, ko ir 

spējīgs maksāt īrnieks, nenosedz visu pieejamības maksājuma summu. Šobrīd atbilstoši VNĪ 

aprēķiniem būvniecības izmaksas energoefektīvam modernam mājoklim rezultējas īres tirgus cenā 

- ap 12 EUR/m2. 

         VNĪ aicina Smiltenes novada pašvaldību pieņemt konceptuālu domes lēmumu par dalību 

Programmā, tai skaitā par Projekta īstenošanai nepieciešamās zemes rezervāciju.  
        Nacionālā attīstības plānā 2021.-2027. gadam (turpmāk - NAP 2027) ir izvirzīts mērķis 

"[338] Latvijā visām mājsaimniecībām ir pieejami mājokļi" un rīcības virzienā "Mājoklis" 

uzsvērts, ka kvalitatīvu mājokļu pieejamība ir svarīga depopulācijas mazināšanai, tautas ataudzei, 

darbaspēka mobilitātei, jaunu darba vietu veidošanai, nabadzības un sociālās atstumtības 

mazināšanai. Mājokļu attīstība Smiltenes pilsētā ir būtisks priekšnoteikums iedzīvotāju skaita 

saglabāšanai un palielināšanai. 

Ņemot vērā norādīto un pamatojoties uz Smiltenes novada attīstības programmas 2022. – 

2028. gadam vidējā termiņa prioritāti VTP3 – Līdzsvarota vides un infrastruktūras attīstība un 

rīcības virzienu RV13 “Mājokļi un nekustamais īpašums”, kas ietver uzdevumus U49 “Attīstīt 

pašvaldības dzīvojamo fondu un veicināt jaunu mājokļu izveidi”, atklāti balsojot ar 13 balsīm 

"Par" (Ainārs Mežulis, Andris Abrāmovs, Astrīda Harju, Dainis Aļeksējevs, Edgars Avotiņš, 

Elgars Felcis, Iluta Apine, Inga Ērgle, Jānis Āboliņš, Mārtiņš Vīgants, Otārs Putrālis, Raivis 

Vizulis, Toms Markss), "Pret" – nav, "Atturas" – nav, "Nepiedalās" – nav, 
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Smiltenes novada pašvaldības dome  

NOLEMJ: 

1. Atbalstīt Smiltenes novada pašvaldības dalību pieejamu cenu īres dzīvokļu privātās un 

publiskās partnerības (PPP) attīstības programmā ar 40 dzīvokļu pieprasījumu. 

2. Rezervēt dalībai Pieejamu cenu īres dzīvokļu attīstības programmā pašvaldībai piederošo 

zemes gabalu - Pļavas ielā 2, Smiltenē, kad.nr. 94150070029. 

3. Pēc projekta Finanšu ekonomisko aprēķinu (FEA) sagatavošanas un iespējamo  

pašvaldības saistību noteikšanas, Smiltenes novada pašvaldība lems par tālāko dalību 

projektā. 

 

 

Domes priekšsēdētāja                                   A. Harju 

 

 

 


